
2018年第41期总155期

粮食和食物安全专题

本期导读

前沿资讯

1．乌克兰油籽产业欲与小麦齐增

2．粮农组织呼吁各方作出努力使家庭农民成为私人投资者

3．加强农产品区域贸易可以改善非洲经济

行业报告

1．埃塞俄比亚水果市场报告

2．中国对进口美国产品实行关税补贴

中国农业科学院农业信息研究所

联系人：董渤

联系电话： 010-82106260

邮箱：agri@ckcest.cn

2018年10月8日

mailto:agri@ckcest.cn


前沿资讯
1．Ukraine Looks to Oilseeds to Mirror Wheat's Bounty(乌克兰油籽产

业欲与小麦齐增)
简 介 ： Ukraine’s Grain Association President Nikolay Gorbachov stood in front of an
audience at the Australian Grains Industry conference in Melbourne last month, beaming
with pride over the remarkable success story of his country’s wheat production. In the past
decade, Ukraine’s wheat output has nearly doubled, and is estimated to reach 25.5 million
tonnes this year. Now, Ukraine, endowed with rich, fertile soil on the edge of the Black Sea,
wants to emulate its achievement with wheat in other crops. Corn production already has
risen dramatically. And the country is setting the groundwork for a major expansion in
oilseeds, especially sunflowers, rapeseed, and soybeans. While export tariffs currently keep
a lid on oilseed sales to other countries, Ukraine can be expected to become a major global
player in these commodities if and when the tariffs are gradually reduced in coming years.
来源：Gro
发布日期:2018-09-27

全文链接:

https://gro-intelligence.com/insights/ukraine-looks-to-oilseeds-to-mirror-w

heat-bounty

2．粮农组织呼吁各方作出努力使家庭农民成为私人投资者
简介：粮农组织总干事若泽•格拉齐亚诺•达席尔瓦今日说，成功执行《2030年可持续发

展议程》将需要与私营部门建立广泛的伙伴关系，其中包括亿万家庭农民，他们生产着

全世界大多数粮食，而且往往缺乏商业激励。"如今，释放私营部门投资农业的潜力是

在保护环境的同时减少饥饿和贫困最有效的方法之一," 他在星期日晚些时候举行的一

场高级别会议上说。该会议发布了联合国秘书长的2030年议程融资战略。可持续发展目

标的实施"应该在世界各国的可承受范围以内"，并且，因为将涉及数万亿美元的金融投

资，它们根本上代表着一项"重大的伙伴关系建设努力"，格拉齐亚诺•达席尔瓦说。 近

年来，实现"零饥饿"，即第二项可持续发展目标的进程出现了倒退，反映出新的挑战，

进一步说明可持续发展目标议程必须整体加以解决，这将要求所有参与者"深入修订和

调整我们自己的发展合作工具包"，他指出。

来源：FAO
发布日期:2018-09-24

全文链接:

http://www.fao.org/news/story/zh/item/1154866/icode/

3．加强农产品区域贸易可以改善非洲经济
简介：非洲的粮食需求上涨，这可成为推动非洲大陆经济发展和改善营养的引擎。但是

要实现这一目标，非洲大陆各国政府必须加大投资力度，以发展农业产业化基地，并促

进农产品的洲际贸易，粮农组织总干事若泽•格拉齐亚诺•达席尔瓦今日表示。非洲的食

品进口已连续几十年呈现上涨趋势，这导致消费者摄入营养含量较低的饮食，并使肥胖

https://gro-intelligence.com/insights/ukraine-looks-to-oilseeds-to-mirror-wheat-bounty
https://gro-intelligence.com/insights/ukraine-looks-to-oilseeds-to-mirror-wheat-bounty
http://www.fao.org/news/story/zh/item/1154866/icode/


水平上升。与此同时，还限制了国内食品生产者的机会，格拉齐亚诺•达席尔瓦在联合

国大会的一次会外活动上发言时指出。他指出，非洲食品市场的价值到2030年将出现逾

二倍的增长，每年达到1万亿美元，并表示，除了核心投资外，加强区域贸易非常关键，

它可以为非洲食品生产商和加工商创造未来发展机会。 考虑到这一潜在引擎可以促进

可持续发展，2018年3月，非洲各国政府宣布了建立非洲大陆自由贸易区（AfCFTA）的

计划，目标是建立一个GDP总值为3万亿美元的综合市场，并涵盖约13亿消费者。迄今，

已有49个非洲国家政府签署了该倡议。

来源：FAO
发布日期:2018-09-26

全文链接:

http://www.fao.org/news/story/zh/item/1154979/icode/

行业报告
1．Ethiopia Fresh Fruits Market Update Report (埃塞俄比亚水果市场

报告)
简 介 ： Ethiopia considers fruit crops as being high-value strategic, agricultural export
commodities. Production of fruit crops in MY 2017/18 is estimated at 780,000 metric tons.
Domestic consumption stands nearly at 760,000 metric tons. Ethiopia’s per capita
consumption of fresh fruits equals around 7 kg per person per year, one of the lowest in the
region. Export of fresh fruits is projected to reach 22,000 metric tons, which represent only
3% of the total productions.
来源：USDA
发布日期:2018-09-21

全文链接:

http://agri.ckcest.cn/ass/11ed4f6d-1f39-4400-b020-c24c1a00415e.pdf

2．China Implements Supplemental Imports Tariffs on U.S Products
Exported to China(中国对进口美国产品实行关税补贴)
简介：On September 18, 2018, China’s State Council Tariff Commission (SCTC) announced
that it would start enforcing additional import tariffs on U.S. products exported to China
valued at $60 billion (“the Supplemental Tariffs”). This round of Chinese tariffs was first
announced on August 3 in response to the U.S. announcement of a proposed $200 billion in
additional tariffs and was reported in GAIN Report CH18043. The proposed Supplemental
Tariffs were originally divided into four schedules, each with a different tariff rate (25, 20, 10,
and 5 percent). In the September 18 announcement, SCTC combined Schedules 1 and 2 and
set the tariff rate at 10 percent for both; Schedules 3 and 4 were also combined at a tariff
rate of 5 percent. There are a number of food, agricultural, and agricultural-related products
across these schedules. The Supplemental Tariffs went into effect on September 24.
来源：USDA
发布日期:2018-09-25

全文链接:

http://agri.ckcest.cn/ass/a014e044-07b2-4c1a-8a14-bda4cbd8cdeb.pdf
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